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Protokoll 4/2024 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 
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Ledamöter   Irene Svensson, SPF 

Christer Bertling, PRO 

Katrin Wicén, PRO 

Birgitta Airas, SPF 

Inga Lundvall, SKPF 

 

Ersättare  Torbjörn Sundsgård, SPF 

Ing-Britt Falk, PRO 

Håkan Jarmar, SPF 

Ann-Marie Strömberg, SPF 

Pia Delehag, PRO  

 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef  

Annelie Johansson Sekreterare 

Malin Hedberg Biträdande enhetschef Beställarenheten 

 

Justerare   Irene Svensson (SPF), Ing-Britt Falk (PRO) 

 

Datum för justering  2024-04-20 

Paragraf   §§1-7 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordförande öppnar mötet och dagordningen godkändes. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Irene Svensson, SPF 

Christer Bertling, PRO 

Katrin Wicén, PRO 

Birgitta Airas, SPF 

Inga Lundvall, SKPF 

 

Ersättare: 

Torbjörn Sundsgård, SPF 

Ing-Britt Falk, PRO 

Håkan Jarmar, SPF 

Ann-Marie Strömberg, SPF 

Pia Delehag, PRO 

 

Förhindrade:  

§ 2 
Val av justerare 

Irene Svensson SPF och Ing-Britt Falk PRO valdes att justera 

dagens protokoll. Justering av protokollet sker 20 april via mejl. 

§ 3 Tema hemlöshet och vräkningsförebyggande arbetet 

Malin Hedberg Biträdande enhetschef informerar om stadens 

arbete utifrån Nollvision – inga äldre ska leva i hemlöshet som tagit 

fram utifrån att det är en målgrupp som ökar och som är prioriterat 

att arbeta med. Kartläggningen 2022 visade att 177 personer var 

över 65 år och hemlös. Ca 70 procent befann sig i en stadigvarande 

boendesituation t ex på HVB, Stödboende, träningslägenhet vilket 

är tillfälliga korta beslut. Och ca 30 procent befann sig i en akut 

boendesituation t ex på härbärge och varav 11 procent sov ute.  

Under 2023 fick socialförvaltningen tillsammans med 

äldreförvaltning i uppdrag att ta fram en nollvision för äldre i 

hemlöshet. Ett arbete påbörjades som bl. a Malin deltog i. 

Utredningen kom fram till ett antal rekommendationer som är 

viktiga för arbetet med nollvisionen. Arbetet implementeras under 

2024 och kommer att följas upp 2026 samt 2028. Viktigt att arbeta 

med långsiktiga lösningar för äldre i hemlöshet. Det är en särskilt 

sårbar målgrupp och målgruppen ökar. Ökade kunskaper om 

målgruppen för medarbetare inom äldreomsorgen är också viktig.  
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I staden finns två träningsboende på Pelikan SHIS som har sedan 

de öppnade varit fullsatta, där äldre bor för att se om de har 

förmåga att klara eget boende eller om de hr behov av annan form 

av boende. Vi ser ett behov av fler platser för äldre då två inte 

räcker till idag. 

I stadsdelen pågår ett lokalt samarbete för de som bor i stadsdelen 

och som riskerar att bli hemlösa. Samverkansgruppen BOSAM 

träffas en gång i veckan. Det finns upprättade rutiner för exakt vem 

som gör vad i dessa ärenden. På beställarenheten har de en 

vräkningsförebyggandegrupp med 6 biståndshandläggare som har 

spetskompetens inom området.  

Rådet får del av presentationen och Nollvisionen vid utskick av 

protokollet. 

 

§ 4 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef för äldreomsorg informerade om: 

 

 Nyckelfri hemtjänst 

Breddinförandet av Nyckelfri hemtjänst avslutas och 

övergår till förvaltning. I stadsdelen har vi nu uppfyllt 

målsättningen på installerade  

Dörrlås med 109 procent (mål 80 %) 

Portlås med 93 procent (mål 90 %) 

 

 Nya socialtjänstlagen 

Rådet får en presentation om nya socialtjänstlagen som 

kommer ha mer fokus på förebyggande och 

kunskapsbaserad socialtjänst. För omställningsarbete har 

förvaltningen en förändringsledare som påbörjar sin tjänst i 

förvaltningen den 1 juli.  

 

 IVO beslut - förvaltningens åtgärder 

Det pågår ett arbete med utbildning för bedömning och 

rapportering. Vid uppföljning har 94 % av sjuksköterskorna 

gått utbildningen. 95 % av baspersonalen har gått första 

delen i utbildning och 78 % av baspersonalen har gått del 

ett och del två. 

Det har tagit fram ett årshjul för att stödja verksamheterna i 

att få översyn av alla egenkontroller som ska genomföras, 

när de ska göras och städmaterial till egenkontrollerna. 

Sjuksköterska har genomfört journalgranskningar och det 

har gett god effekt då de själva genomför dem och ser vad 

som behöver åtgärdas. Läkemedelsdelegeringsrutinen har 

förtydligats och egenkontroller upprättats. Förstärkning av 



 

 

 Protokoll 

Sida 4 (6)  

delegeringsprocessen planeras genom utbildningsinsats och 

att förvaltningen söker medel för kompetensinsatsen.  

Palliativ vård förstärks och följs upp bland annat har det 

införts reflektionssamtal med läkaren efter att en person 

avlidit. Anhörigperspektivet följs upp genom att de erbjuds 

efterlevandesamtal samt stöd efter att närstående har gått 

bort. Fortsätter arbeta med DöBra projektet för att trygga 

personalen att ha samtal om döden. Rådet vill löpande 

ha uppföljning om vad som händer med anledning av IVOs 

rapport 

 

 Snöröjning 

Eva har haft kontakt med äldreombudsmannen som 

meddelar att hon har haft kontakt med trafikkontoret då det 

är en angelägen fråga. Det som behövs är att enskilda 

personer behöver anmäla till Trafikkontoret om det är något 

som brister i snöröjningen. Samtidigt om det visar sig 

finnas specifika områden som inte fungerar så kan vi 

meddela Margareta så kan hon fortsätta att ha dialog med 

Trafikkontoret.   

Rådet önskar bjuda in Äldreombudsmannen till ett 

sammanträde. 

§ 5 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 21 mars 2024 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 12 mars 2024 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 13 mars 2024 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

 

§ 6 

Ärenden till Stadsdelsnämnden 
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Ärende 21 Underlag för budget 2025 med inriktning 2026 och 
2027 

Rådet vill veta fördelningen av pengarna samt framför att de önskar 

att få vara delaktig i processen i ett tidigare skede. De återkommer 

med synpunkter. Rådet vill även få utskrift av större ärenden för att 

lättare kunna ta del av dem. Det är inte alltid lätt att läsa på datorn 

och alla har inte heller möjlighet till utskrift hemma. 

Ärende 22 Boendeplan för äldre 2025 med utblick mot 2050 

Viktig att det byggs tillgänglig bostäder med rimliga hyror och bra 

kommunikationer.  

Ärende 23 Avtalsförlängning med Bite Mark & Anläggning AB 

Rådet framför att det är viktigt att parksskötsel och snöröjning är 

viktiga och att det fortsätter att skötas bra. 

Ärende 27 Tillgängliga bibliotek under fler timmar av dygnet 

Rådet tillstyrker förslaget och ser gärna att biblioteken hålls öppna 

under tider som människor är lediga. De erbjuder ett att bra utbud 

av aktiviteter och det är viktigt att människor kan delta. 

Ärende 28 Samverkan med civilsamhället om nattvandring 

Rådet önskar endast veta vad IOP står för.  

§ 7 
Övriga frågor 

Rådet önskar svar på frågeställningarna 

 

Varför blir rådets representant inte inbjuden till möten inför 

fördelning av arrangörsstödsbidrag? 

 

Hur många ärenden har biståndshandläggarna hanterat under 

januari och februari i år? 

 

Vilken procentsats ligger vi på gällande utbildade undersköterskor i 

förvaltningen? 

 

Vad finns det för vidareutbildning för undersköterskor?  

 

Hur går arbetat med trygghet för ett hälsosamt liv i vård och 

omsorg för äldre? Hur är det med livskvalitén och depressioner? 

Kan äldre som har husdjur få stöd och hjälp med det när de själva 

inte har förmåga att sköta om sitt husdjur? Viktig fråga för många 

där husdjur kan vara enda sällskapet. Kan husdjuret få flytta med 

till vård och omsorgsboende. 
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Förvaltningen återkommer vid nästa sammanträde med svar på 

rådets frågeställning. 

 

Nästa sammanträde är 22 maj kl. 10:30 


